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     Sociálna komisia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  07.08.2024 

Číslo:     04975/2024/OSV - 35957 

Vybavuje:  PhDr. Alexandra Pech  

                          email:   alexandra.pech@vucke.sk 

                                                            telefón:  055/72 68 285 

 

ZÁPISNICA 

 

z 11. rokovania Sociálnej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja, konaného dňa 07.08.2024 

 

na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie) 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2024 

4. III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

5. Priority zdravotnej politiky pre Košický kraj na obdobie 2024 – 2028 s výhľadom do roku 

2030 

6. Návrhy, podnety a požiadavky  

7. Rôzne 

8. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Podpredseda komisie, pán Mgr. Martin Seman, po privítaní prítomných členov 

komisie a hostí otvoril 11. rokovanie komisie. Z celkového počtu 25 členov komisie bolo 

prítomných 13 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina členov komisie a komisia je 

uznášania schopná. 

 

Z 11. rokovania komisie sa vyhotovil zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia zápisnice. 

Návrh programu rokovania komisie bol jednotlivým členom zaslaný e-mailom. Podpredseda 

komisie sa opýtal na pripomienky, prípadne doplnenia k programu.  

mailto:alexandra.pech@vucke.sk
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Diskusia k bodu neprebehla. 

 

Záver: Po otvorení rokovania a zistení počtu prítomných členov (13 z 25) sa pristúpilo 

k hlasovaniu o programe 11. rokovania komisie.  

 

Uznesenie č. 18/2024 

Sociálna komisia schvaľuje program 11. rokovania komisie. 

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní: 13    

 

Za: 13                                             Proti: 0                                            Zdržal sa: 0          

 

Program 11. rokovania Sociálnej komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

 

Vyjadrenie: Neboli prednesené / prerokované žiadne požiadavky.  

 

Diskusia k bodu neprebehla. 

 

K bodu č. 3: 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2024   

 

Spracovateľ: Odbor financií 

Materiál predstavil: PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga, odbor financií 

 

Vyjadrenie: PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga informoval o plnení rozpočtu Košického samosprávneho 

kraja, ktoré je spracované v súlade s rozpočtovou klasifikáciou a na základe hospodárenia KSK 

k 30.06.2024. Predstavil rekapituláciu plnenia rozpočtu príjmov a čerpania rozpočtu výdavkov 

za 1. polrok 2024, na základe ukazovateľov – bežné príjmy, kapitálové príjmy; bežné výdavky, 

kapitálové výdavky; príjmové finančné operácie a výdavkové finančné operácie. Rozpočtované 

príjmy predstavujú 314 mil. €, plnenie je na úrovni 152 mil. €, čo predstavuje 48,63% plnenia. 

Rozpočtované výdavky predstavujú 413 mil. €, plnenie je na úrovni 130 mil. €, čo predstavuje 

31,62 % plnenia rozpočtu. Následne pán PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga ozrejmil prehľad bežných 

a kapitálových výdavkov KSK v jednotlivých programoch. V oblasti sociálnych služieb činí 

čerpanie rozpočtu vo výške 33%. 

 

Diskusia: Ing. Jolana Šuleková sa zaujímala o % čerpanie rozpočtu v rámci sociálnych služieb. 

Odpovedal jej tajomník sociálnej komisie, pán Ing. Vladimír Pauco. Vysvetlil, že čerpanie 

rozpočtu vo výške 33% sa týka verejných poskytovateľov. Odpoveď doplnil prezentujúci, pán 

PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga, kde prostredníctvom tabuľky vysvetlil, že sociálne služby 

poskytované OvZP KSK čerpali 38% a sociálne služby poskytované inými subjektami 48%.     
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Záver: Po vyjadrení sa pristúpilo k hlasovaniu. 

 

Uznesenie č. 19/2024  

Uznesenie: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja 

materiál prerokovať a zobrať na vedomie Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 

I. polrok 2024.  

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní: 13   

 

Za: 13                                             Proti: 0                                             Zdržal sa: 0   

 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4: 

III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

 

Spracovateľ: Odbor financií 

Materiál predstavil: PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga, odbor financií 

 

Vyjadrenie: PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga odprezentoval III. Úpravu rozpočtu KSK v roku 2024, 

kde sú premietnuté rozpočtové opatrenia predsedu KSK, ktorými boli schválené presuny 

z bežných výdavkov a presun z centrálnej rezervy. V samotnej III. Úprave rozpočtu KSK 

v roku 2024 ide o úpravy rozpočtu vyplývajúce zo zvýšených nedaňových príjmov, 

z poskytnutých dotácií zo štátneho rozpočtu, z Európskej únie a z použitia fondu na výdavky 

a výdavkové finančné operácie. Ďalej v číselných hodnotách popísal o koľko sa navyšuje 

rozpočet v rámci bežných príjmov, bežných výdavkov, kapitálových príjmov a kapitálových 

výdavkov.  

 

Diskusia k bodu neprebehla.  

 

Záver: Po vyjadrení sa pristúpilo k hlasovaniu. 

 

Uznesenie č. 20/2024  

Uznesenie: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja 

materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3 

Prítomní: 13   

 

Za: 13                                             Proti: 0                                             Zdržal sa: 0   

 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 5: 

Priority zdravotnej politiky pre Košický kraj na obdobie 2024 – 2028 s výhľadom do roku 

2030 

 

Spracovateľ: Oddelenie zdravotníctva 

Materiál predstavil: JUDr. Martin Serfözö, oddelenie zdravotníctva 

 

Vyjadrenie: JUDr. Martin Serfözö predstavil strategický dokument, „Priority zdravotnej 

politiky pre Košický kraj na obdobie 2024 – 2028 s výhľadom do roku 2030“. Spracovanie 

tohto strategického dokumentu vychádza primárne z legislatívnych požiadaviek a sekundárne 

z požiadaviek aplikačnej praxe najmä pri uchádzaní sa a následnej implementácii rôznych 

projektových zámerov v oblasti zdravotníctva. Oblasť zdravotníctva je v rámci celého 

Slovenska významne ovlyvňovaná množstvom legislatívnych zmien, ktoré sa neraz 

implementujú v pomerne krátkom časovom období (napríklad systém pohotovostných služieb, 

rozsah ordinačných hodín, metodika uplatňovania príspevkov v rámci všeobecnej ambulantnej 

starostlivosti, neustále zmeny pri optimalizácii siete nemocníc a pod.). Prioritné oblasti, 

špecifické ciele a jednotlivé opatrenia boli preto v rámci Strategicko-programovej časti tohto 

dokumentu koncipované v súlade s rešpektovaním rýchlo sa meniacich podmienok pri 

realizácii cieľov zdravotnej politiky. Nakoľko má dokument strednodobý, resp. dlhodobý 

charakter s možnosťou jeho pravidelnej aktualizácie, resp. potenciálneho predĺženia jeho 

platnosti, autori nepredpokladajú, že všetky stanovené ciele a opatrenia budú splnené 

v priebehu najbližšieho odbobia. Zámerom bude postupné napĺňanie stanovených špecifických 

cieľov a opatrení na úrovni Košického kraja s prihliadnutím na vývoj zdravotnej politiky štátu 

a v konsenze s krokmi Ministerstva zdravotníctva Slovenskej republiky. Postupným napĺňaním 

stanovených špecifických cieľov a opatrení zosumarizovaných v rámci Strategicko-

programovej časti tohto dokumentu, prispejeme k naplneniu strategického a globálneho cieľa, 

ktorým je: Zlepšenie dostupnosti kvalitnej pro-pacientsky a pro-rodinne orientovanej 

integrovanej zdravotnej starostlivosti a podpora prevencie pre obyvateľov Košického kraja. 

Krajská zdravotnícka agentúra by mala byť jedinou organizáciou svojho druhu, ktorá bude plniť 

personálne úlohy, t.j. aktívne vyhľadávať, oslovovať, vzdelávať, metodicky korigovať a 

následne pracovať s lekármi (prípadne sestrami), ktorým zabezpečí množstvo administratívnej 

práce tak, aby mali záujem prísť pracovať a poskytovať medicínske služby do ambulantného 

prostredia kraja. Úlohou zástupcov agentúry bude aj udržanie a stabilizácia zdravotníckych 

pracovníkov so zámerom radikálneho zníženia nepriaznivo sa vyvíjajúcej vekovej štruktúry 

personálu. 

 

Diskusia: Ing. Jolana Šuleková sa zaujímala, s koľkými zamestnancami sa v rámci Krajskej 

zdravotníckej agentúry počíta a či obsah Krajskej zdravotníckej agentúry bol realizovaný 

v rámci oddelenia zdravotníctva. Pán JUDr. Martin Serfözö reagoval, že predpokladaný počet 

zamestnancov v rámci Krajskej zdravotníckej agentúry sú 4. Okrem exekutívy, informatika, 

analytika a administratívnej sily. K odpovedi na druhú otázku sa pán JUDr. Martin Serfözö 

vyjadril nasledovne. Oddelenie zdravotníctva realizuje prenesený výkon štátnej správy, vydáva 

rozhodnutia, rieši veľké množstvo podnetov a sťažností. Pani Mgr. Silvia Hricková sa 

zaujímala, kde bude Krajská zdravotnícka agentúra sídliť. Na čo jej pán JUDr. Martin Serfözö 
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odpovedal, že zo začiatku to bude v sídle KSK. Krajská zdravotnícka agentúra bude fungovať 

ako prvý kontakt, ktorý nasmeruje človeka, čo má v tom ktorom prípade robiť. Krajská 

zdravotnícka agentúra by mala vzniknúť a začať rozbiehať svoje aktivity v novembri 2024. 

Ďalšiu otázku na prezentujúceho mala pani Beáta Beke, ktorá sa pýtala, ako bude Krajská 

zdravotnícka agentúra riešiť nedostatok lekárov. Zámerom je prijať lekárov zo zahraničia, 

odpovedá pán JUDr. Martin Serfözö. Záujmom je vytvoriť podmienky pre podporu 

a udržateľnosť lekárov, ktorí sa vrátia zo zahraničia. Pán MUDr. Dušan Goda vyjadril v diskusii 

svoj názor súvisiaci s tým, aby boli lekári navigovaní už od medikov, aby zostali a pôsobili 

doma. Pán MUDr. Jozef Valiska sa opýtal, či vie KSK prispieť mladým lekárom, v prípade, že 

si chcú otvoriť ambulanciu. Odpovedá pán JUDr. Martin Serfözö, dotačná schéma aktuálne 

nefunguje, Krajská zdravotnícka agentúra ale vie pomôcť s alokovaním príspevkov. Ide 

o podporu zo strany ministerstva, a to začínajúcim lekárom v rámci okresu. Existujú 4 rizikové 

stupne, v rámci ktorých je odstupňovaná pomoc prostredníctvom príspevku. Pani Doc. RNDr. 

Mgr. Daniela Barkasi, PhD. sa informovala, aká je kapacita hospicov. Pán JUDr. Martin Serfözö 

sa nevedel vyjadriť k otázke, či je ich počet dostatočný, avšak bude sa témou zaoberať. Pani 

Doc. RNDr. Mgr. Daniela Barkasi, PhD. podotkla, že v okrese Michalovce je týchto zariadení 

málo. Podpredseda komisie, pán Mgr. Martin Seman sa opýtal, aký je počet nahlásených 

sťažností. Pán JUDr. Martin Serfözö odpovedá, že sa počet pohybuje v desiatkach, sú však 

veľmi variabilné. Nemáme možnosť vytvoriť si proces, ktorý je všeobecne použiteľný. Riešia 

sa prípad od prípadu. Krajská zdravotnícka agentúra by mala teda byť nápomocná pri riešení aj 

týchto sťažností. Ďalšiu otázku na pána JUDr. Martin Serfözö mala pani Mgr. Silvia Hricková, 

ktorú zaujímalo, či sa zmenia ordinačné hodiny pohotovosti do čias predkovidového obdobia. 

Pán JUDr. Martin Serfözö sa vyjadril, že pravdepodobne dôjde k skracovaniu ordinačných 

hodín ambulantnej pohotovostnej služby aj u dospelých, rovnako ako sa stalo pri ambulantnej 

pohotovostnej službe pre deti. Čo sa týka lekárenskej pohotovostnej služby, tu vidí problém 

kvôli nedostatku lekárnikov. Ruší sa ambulantná pohotovostná služba v Kráľovskom Chlmci, 

čo môže opäť zvýšiť nápor na iné zariadenia.     

 

V priebehu diskusie o predmetnej téme sa na rokovanie dostavili ďalší traja členovia komisie. 

O Uznesení č. 21/2024 teda hlasovalo spolu 16 členov.               

 

Záver: Po vyjadrení sa pristúpilo k hlasovaniu.  

 

Uznesenie č. 21/2024  

Uznesenie: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja 

prerokovať a schváliť Priority zdravotnej politiky pre Košický kraj na obdobie 2024 – 2028 

s výhľadom do roku 2030 podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 16   

 

Za: 16                                             Proti: 0                                             Zdržal sa: 0   

 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 6 

Návrhy, podnety a požiadavky: 

Pani Doc. RNDr. Mgr. Daniela Barkasi, PhD. sa informovala, či by bolo možné vytvoriť 

podujatie v rámci nominácií v kategórii sociálnych služieb v rámci KSK pre poskytovateľa, 

prijímateľa a zamestnancov. Takéto podujatie je organizované aj v Prešovskom samosprávnom 

kraji s názvom „Krídla túžby“. Pani JUDr. Ľubica Palková reagovala na podnet pani Doc. 

RNDr. Mgr. Daniela Barkasi, PhD. a posunie info vedeniu. Pani Mgr. Silvia Hricková sa 

opýtala, aká je aktuálne kapacita v jednotlivých zariadeniach sociálnych služieb. Odpovedal jej 

tajomník sociálnej komisie, Ing. Vladimír Pauco, ktorý ozrejmil situáciu, a síce, v každom 

zariadení je poradovník a akonáhle sa uvoľní miesto, situácia sa rieši. Situácia je podobná 

situácii pred kovidom. Čakacia doba je v závislosti od požadovaného zariadenia, niekde sa čaká 

v mesiacoch, inde žiaľ v rokoch. Pani Ing. Jolana Šuleková sa informovala ohľadom rozšírenia 

ponuky nových druhov sociálnych služieb. Pán Ing. Vladimír Pauco odpovedal, že sa jedná 

o zariadenia podporovaného bývania. Situácia sa ukáže v závislosti od kompetencií, ktoré budú 

v rukách KSK po plánovanej reforme. 

 

K bodu č. 7 

Rôzne: 

Pán Mgr. Csaba Simon poprosil, aby bolo z pozície kraja tlmočené poďakovanie zamestnancom 

a klientom DSS Jasanima v Rožňave, ktorí sa zúčastnili mestskej brigády a pomohli pri zbere 

odpadu dňa 30.04.2024. 

 

K bodu č. 8 

Záver: 

Podpredseda komisie, pán Mgr. Martin Seman konštatoval, že program rokovania komisie bol 

vyčerpaný, poďakoval prítomným za účasť a uviedol, že ďalšie rokovanie komisie sa uskutoční 

dňa 09.10.2024 o 09.30 hod.. Miesto bude upresnené.  

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. Vladimír Pauco 

tajomník komisie 

...................................................... 

Mgr. Martin Seman 

podpredseda komisie 
                                                                                                                                 

  

Ukončenie 11. zasadnutia Sociálnej komisie konaného dňa 07.08.2024 o 10:10 hod.   


